

IPA Canada National Newsletter



Inside

World Congress Update

2023 AGM in Montreal

Did You Know?—Region 18



Winter — 2024

Association Officers

Dirigeants d'association



Lou Agostinho
President



Joanne Van-Deursen
Secretary General



James Drake
Treasurer



Murray Clark
Membership
Commission



Keith Chipman
National Supplies



Gerry Deseve
Communications



Karen Frost
Social & Cultural



Len MacPherson
Special Advisor



J.F. Guy Babin
National Travel
Secretary



Mike Liu
National Training



Bill Murrell
Membership Re-
wards



Chris Barratt
Past President



Guy Boismenu
Cardmaster



Tara Murphy
National Newsletter
Editor



President's Message



Greetings!

I hope everyone had a great holiday season and are enjoying this exceptionally warm weather, wherever you are. I know that some of you are dealing with very bad weather out in the East coast and we hope that you are safe with your friends and families.

We travelled down some rocky roads in 2023 but all of that is behind us, and 2024 promises to be a happy and good time ahead, with smooth paved roads. A quick reminder that Region 18 has a cruise coming up which apparently is almost sold out. Other regions have numerous activities taking place, and it's just great to see that the level of activities have increased.

This year, some regions have already received requests to host visitors from across the world. These visitors coming to Canada have reached out to local regions to meet members. Such a wonderful opportunity.

I am very happy to see that traffic on our website has increased with more people visiting and navigating around it. I also welcome the National Facebook page which has been going strong, with members contributing to the content. I would like to take this opportunity to thank all those who have, and continue to, contribute to the page. It's great to see what's happening around the country and I thank those who are travelling and posting your photos.

The schedule for the 2024 courses in Gimborn has been posted. I encourage you to take advantage of these courses. Remember that the courses are open to both retired and serving members.

I also encourage you to apply for the various scholarships which are available at your regional or national levels.

We have the IPA Games returning in May in Romania, and I am a bit discouraged that we only have four

members who have applied to go and compete. I am hoping that more members will come forward so we can send a team to represent Canada. We so far have only attended the 1st IPA Games which were held in Portugal. Please contact Karen Frost, VP Social Cultural Committee if you are interested; socialcultural@ipa-canada.org Let's get a team out there! Funding is available to assist the members with the costs.

The World Congress will be held in North Macedonia this year in September. There will be two spots available for observers. Funding is available to assist those who wish to attend.

There are other events such as the Young Officers conference, which is available to members who meet the requirements. Funding is also available for those who wish to attend.

The National 2024 AGM will be hosted by Region 16, and it will take place in early September 2024. The AGM will take place in St John's, NFLD. More information will be coming out shortly for all who wish to attend and participate in the AGM. This is an opportunity to socialize and network with fellow members from around the country.

I thank every member of the NEB, NEC and all IPAC members who dedicated their time to make this Association a better place for all.

Wishing everyone a safe and happy Spring and a warm Summer.

Cheers,

'Servo per Amikeco'

Luis F. Agostinho, CD

Luis F. Agostinho, CD

National President
Section Canada





Message du Président



Salutations!

J'espère que tout le monde a passé de bonnes fêtes et profite de ce temps exceptionnellement chaud, où que vous soyez. Je sais que certains d'entre vous font face à de très mauvaises conditions météorologiques sur la côte Est et nous espérons que vous êtes en sécurité avec vos amis et votre famille.

Nous avons emprunté des routes rocailleuses en 2023, mais tout cela est derrière nous, et 2024 promet d'être une période heureuse et agréable, avec des routes pavées lisses. Un petit rappel que la Région 18 organise une croisière à venir qui semble être presque complète. D'autres Régions ont de nombreuses activités et c'est tout simplement formidable de voir que le niveau d'activités a augmenté.

Cette année, certaines régions ont déjà reçu des demandes pour accueillir des visiteurs du monde entier. Ces visiteurs venant au Canada se sont rendus dans les régions locales pour rencontrer les membres. Une si merveilleuse opportunité.

Je suis très heureux de constater que le trafic sur notre site Web a augmenté avec davantage de personnes qui le visitent et y naviguent. Je salue également la page Facebook nationale qui se développe et dont les membres contribuent au contenu. Je voudrais profiter de cette occasion pour remercier tous ceux qui ont contribué et continuent de contribuer à la page. C'est formidable de voir ce qui se passe dans tout le pays et je remercie ceux qui voyagent et publient vos photos.

Le calendrier des cours 2024 à Gimborn a été publié. Je vous encourage à profiter de ces cours. N'oubliez pas que les cours sont ouverts aux militaires retraités et actifs.

Je vous encourage également à postuler pour les différentes bourses disponibles à vos niveaux régional ou national.

Les Jeux IPA reviennent en mai en Roumanie, et je suis un peu découragé par le fait que nous n'avons que 4 membres qui ont postulé pour aller concourir.

J'espère que davantage de membres se manifesteront afin que nous puissions envoyer une équipe pour représenter le Canada. Jusqu'à présent, nous n'avons assisté qu'aux premiers Jeux IPA qui se sont déroulés au Portugal. Veuillez contacter Karen Frost, vice-présidente du comité social et culturel si vous êtes intéressé ; socialcultural@ipa-canada.org Formons une équipe ! Un financement est disponible pour aider les membres à couvrir les coûts.

Le Congrès mondial se tiendra cette année en Macédoine du Nord en septembre. Deux places seront disponibles pour les observateurs. Un financement est disponible pour aider ceux qui souhaitent y assister.

Il existe d'autres événements comme la conférence des jeunes officiers, qui sont accessibles aux membres qui satisfont aux exigences. Un financement est également disponible pour ceux qui souhaitent y assister.

L'AGA nationale 2024 sera organisée par la région 16 et aura lieu au début de septembre 2024. L'AGA aura lieu à St John's, à Terre-Neuve. Plus d'informations seront publiées sous peu pour tous ceux qui souhaitent assister et participer à l'AGA. C'est l'occasion de socialiser et de réseauter avec d'autres membres de partout au pays.

Je remercie tous les membres de l'ONÉ, du CEN et tous les membres de l'IAPC qui ont consacré leur temps à faire de cette association un endroit meilleur pour tous.

Nous souhaitons à tous un printemps heureux et en sécurité et un été chaud.

Acclamations,

'Servo per Amikeco'

Luis F. Agostinho, CD

Luis F. Agostinho, CD

National President
Section Canada





2023 AGM - Montreal

The 2023 AGM was held in Montreal by Region 7 and was done as a hybrid (virtual and in-person) this year. The event was successfully attended.



L'AGA 2023 a eu lieu à Montréal par la Région 7 et s'est déroulée de manière hybride (virtuelle et en personne) cette année. L'événement a été suivi avec succès.



2023 AGM - Montreal



Smoked meat sandwiches - A Montréal tradition

2023 AGM - MONTREAL



*Rick Irving's sugar free
sunday!!*





2023 AGM - Montreal



Smoked meat sandwiches - A Montréal tradition

2023 AGM - MONTRÉAL



Lou and Joanne - Same smile before and after the AGM





2023 AGM - Montreal



2023 AGM
Farewell Dinner - Montréal



*Luc Berthelet recipient of the 30 year pin presented by Richard Laperriere
Récipiendaire de l'épinglette de 30 ans présenté par Richard Laperriere*



"Nature Wins" - International Exhibit Acknowledgement

Congrats to IPA Canada member Ian "Frazer" Rankin for his photo submission being acknowledged at this year's IPA World Congress in Athens. Only 50 photos were selected to be displayed at the International Exhibition.

Ian advises that he took the photo, aptly named "Nature Wins", while on his way to Dauphin several years ago. This scene was observed near Riding Mountain. As he did a double take of the splendour of nature, he knew he had to stop and capture the moment.

Well done, Ian!

Friendly reminder to ensure when making submissions to any of our international competitions that you notify Karen Frost, IPA Canada Social Cultural Commission. She does a phenomenal job of managing the correspondence to and from our international partners.



Félicitations à Ian « Frazer » Rankin, membre de l'IPA Canada, pour sa photo qui a été reconnue au Congrès mondial de l'IPA de cette année à Athènes. Seules 50 photos ont été sélectionnées pour être exposées à l'Exposition internationale.

Ian explique qu'il a pris la photo, bien nommée « La nature gagne », alors qu'il se rendait à Dauphin il y a plusieurs années. Cette scène a été observée près du Mont-Riding. En contemplant à deux reprises la splendeur de la nature, il savait qu'il devait s'arrêter et capturer l'instant présent.

Bravo, Ian!

Rappel amical pour vous assurer que lorsque vous soumettez une candidature à l'un de nos concours internationaux, vous en informez Karen Frost, Commission socioculturelle de l'IPA Canada. Elle fait un travail phénoménal dans la gestion de la correspondance vers et depuis nos partenaires internationaux.

In Our Regions

Dans nos régions



Region 2

Region 2 member, Tara Murphy, travelled with family to Iceland in November. While avoiding volcanic eruptions, Tara met up with IPA Iceland member, Aslaug. Aslaug and Tara met during their attendance at IBZ Gimborn in 2022. Here they both took part in the Disaster and Crisis Management course. Tara was the recipient of the Arthur Troop Scholarship, to which she used for this opportunity.



Region 2

Tara Murphy, membre de la région 2, a voyagé avec sa famille en Islande en novembre. Tout en évitant les éruptions volcaniques, Tara a rencontré Aslaug, membre de l'IPA Islande. Aslaug et Tara se sont rencontrés lors de leur participation à l'IBZ Gimborn en 2022. Ici, ils ont tous deux participé au cours de gestion des catastrophes et des crises. Tara a reçu la bourse Arthur Troop, qu'elle a utilisée pour cette opportunité.



Region 4 & 5

IPA USA Region 25 had a get-together at the Hitching Post Saloon in Apache Junction on Feb 01, 2024. A visiting IPA member from Belgium, Serge Rolens - Retired Director of Operations, was recognized. There was dancing, dining and a live rodeo out behind the saloon!

IPA Canada members were also at the event representing IPA Canada Region 4 (Ed Williamson and Dennis Eberle) & Region 5 (Dennis Shepp).

Photo of Dennis Shepp enjoying the company of former NYPD, Chicago PD, and Maryland State Police members and spouses.



Region 4 & 5

La région 25 de l'IPA USA s'est réunie au Hitching Post Saloon à Apache Junction le 1er février 2024. Un membre belge de l'IPA en visite, Serge Rolens - directeur des opérations à la retraite, a été récompensé. Il y avait de la danse, des repas et un rodéo derrière le salon !

Des membres d'IPA Canada étaient également présents à l'événement pour représenter la région 4 d'IPA Canada (Ed Williamson et Dennis Eberle) et la région 5 (Dennis Shepp).

Photo de Dennis Shepp profitant de la compagnie d'anciens membres et conjoints de la police de New York, de la police de Chicago et de la police de l'État du Maryland.



Region 4

IPA R4 members reminisced and planned some future regional gatherings over some coffee.

Region 4

Les membres de l'IPA R4 ont évoqué et planifié de futurs rassemblements régionaux autour d'un café.

IPA Canada Region 4 Coffee Break

Join your fellow members for an informal

Northgate Mall Food Court
Regina, Sk
Wednesday November 15
3:00 pm



Left to Right: Jim Chegwin, Gary Morin, Dave Abel, Bob Koroluk, Ken Martin & Dennis Eberle.

De gauche à droite : Jim Chegwin, Gary Morin, Dave Abel, Bob Koroluk, Ken Martin et Dennis Eberle.

Region 5

Region 5 hosted a gathering with members for a social evening in Edmonton. There were many new faces at an old "police favourite" restaurant. Great time had by all!



Region 5

La région 5 a organisé une réunion avec ses membres pour une soirée sociale à Edmonton. Il y avait beaucoup de nouveaux visages dans un ancien restaurant « préféré de la police ». Un bon moment passé par tous !



On October 24, Region 5 President Phil Bailey and Secretary Ryan Katchur had the pleasure of presenting the IPA Leadership Award for Edmonton Police Service Recruit Training Class #157 to Constable Robert Hendry.

The award recipient is chosen by their fellow class members. This is the 57th EPS training class that Region 5 has presented a recruit with the IPA Leadership Award. The plaque is engraved "In recognition of your outstanding display of leadership, helpfulness and camaraderie toward your fellow police officers during recruit training with the Edmonton Police Service".

In addition to receiving the plaque, and a Region 5 challenge coin, Constable Hendry also receives a complimentary one-year IPA membership.

This presentation provides an opportunity to make the recruits and training staff aware of the IPA and what the organization represents. Two large plaques that list the names of all award recipients back to 2003 are proudly displayed in the EPS Training Centre.



Region 10

Region 10 celebrated the holidays in the company of 46 members and spouses. What a wonderful turnout!!

Le 24 octobre, le président de la région 5, Phil Bailey, et le secrétaire Ryan Katchur ont eu le plaisir de remettre le prix de leadership de l'IPA pour la classe 157 de formation des recrues du service de police d'Edmonton au gendarme Robert Hendry.



Le lauréat est choisi par ses camarades de classe. C'est la 57ème promotion de formation EPS que la Région 5 remet à une recrue l'IPA Leadership Award. La plaque est gravée « En reconnaissance de votre remarquable démonstration de leadership, de serviabilité et de camaraderie envers vos collègues policiers lors de la formation des recrues du service de police d'Edmonton ».

En plus de recevoir la plaque et une pièce de monnaie du défi de la région 5, le gendarme Hendry reçoit également une adhésion gratuite d'un an à l'IPA.

Cette présentation est l'occasion de sensibiliser les recrues et le personnel de formation à l'IPA et à ce que l'organisation représente. Deux grandes plaques répertori-

ant les noms de tous les lauréats depuis 2003 sont fièrement exposées dans le centre de formation EPS.

ant les noms de tous les lauréats depuis 2003 sont fièrement exposées dans le centre de formation EPS.

Region 10

La région 10 a célébré les fêtes en compagnie de 46 membres et conjoints. Quelle belle participation!!



Region 7

Montréal Walking Tours

IPA Members visiting Montréal can now obtain free of charge 2 GPS self guided walking tours which covers the following districts
Old Port - Old Montreal
International District – Chinatown - Entertainment District

Contactez Richard Laperriere
ipapres7@gmail.com

Contact Richard Laperriere
ipapres7@gmail.com

Visites à pied de Montréal

Les membres de l'IPA qui visitent Montréal peuvent désormais obtenir gratuitement 2 visites guidées GPS à pied qui couvrent les quartiers suivants
Vieux-Port - Vieux-Montréal
Quartier international - Quartier chinois - Quartier des spectacles

Did you know??...Region 18

Region 18 was carved out of the enormous Region 2 in Ontario. The proposed region did not have sufficient IPA members to qualify at the time of consideration. David Lowe (Region 2 President at the time) began recruiting members when he relocated to Northern Ontario. Since the region was approved six months ago, the membership has grown by six members. It is expected that this trend will continue over the next years.

R18 is known as "Northern Ontario". This region encompasses all areas from the Ontario-Manitoba and Ontario-Quebec borders, and north of the County of Renfrew.

Le saviez-vous ??...Région 18

La région 18 a été découpée dans l'énorme région 2 de l'Ontario. La région proposée ne comptait pas suffisamment de membres de l'IPA pour se qualifier au moment de l'examen. David Lowe (président de la région 2 à l'époque) a commencé à recruter des membres lorsqu'il a déménagé dans le Nord de l'Ontario. Depuis que la région a été approuvée il y a six mois, le nombre de membres a augmenté de six. On s'attend à ce que cette tendance se poursuive au cours des prochaines années.

Le R18 est connu sous le nom de « Nord de l'Ontario ». Cette région englobe toutes les régions situées à partir



This area geographically holds 88% of the land in Ontario, 806,000 square kilometres, but only 6% of the province's population!! Most arguably, this region holds Ontario's most beautiful landscapes.

R18 office is in the city of Temiskaming Shores and is an amalgamation of the towns/villages of Dymond, New Liskeard, and Haileybury. The region's main industry are farming, mining, and forestry.

R18 is a proactive region. The President has travelled over 2000 kms since the formation, reaching out to members and encouraging further recruitment by members themselves. R18 has held special events in locations such as Cascades Casino in North Bay and a Christmas Dinner in New Liskeard. Summer plans are in the works for a BBQ for members and partners. R18 has organized a fantastic cruise to the Greek Isles for members of the IPA and their families. Attendees from both Canada and the USA are expected.

R18 membership is open to all law enforcement friends (when in compliance with national and regional bylaws). For more information about Region 18 and its programs, contact David Lowe at david.lowe.region18@ipa-canada.org.

des frontières Ontario-Manitoba et Ontario-Québec, ainsi qu'au nord du comté de Renfrew. Cette zone détient géographiquement 88 % des terres de l'Ontario, soit 806 000 kilomètres carrés, mais seulement 6 % de la population de la province !! Sans aucun doute, cette région abrite les plus beaux paysages de l'Ontario.

Le bureau R18 se trouve dans la ville de Temiskaming Shores et est une fusion des villes/villages de Dymond, New Liskeard et Haileybury. Les principales industries de la région sont l'agriculture, l'exploitation minière et la foresterie.

R18 est une région volontariste. Le président a parcouru plus de 2 000 km depuis la création, tendant la main aux membres et encourageant un recrutement ultérieur par les membres eux-mêmes. R18 a organisé des événements spéciaux dans des endroits tels que le Casino Cascades à North Bay et un dîner de Noël à New Liskeard. Des projets estivaux sont en préparation pour un barbecue pour les membres et partenaires. R18 a organisé une fantastique croisière vers les îles grecques pour les membres de l'IPA et leurs familles. Des participants du Canada et des États-Unis sont attendus.

L'adhésion R18 est ouverte à tous les amis des forces de l'ordre (dans le respect des statuts nationaux et régionaux). Pour plus d'informations sur la région 18 et ses programmes, contactez David Lowe à david.lowe.region18@ipa-canada.org.





Our Region 18 cruise of the Greek Isles and the Dalmatian Coast (Croatia) is going well. A number of our fellow IPA members have already booked their cabins and are looking forward to this fantastic getaway. Remember, it doesn't matter which Section or Region you are a member of you are welcome on our cruise.

Cabins range from very basic inside cabins (lowest prices) to outside cabins with portholes, outside cabins with picture windows, cabins with their own private balconies and beautiful suites. If you book an outside cabin or higher, you will also benefit from a choice of 4 extra inclusions such as an open bar, free Wi-Fi, shore excursion credits and more.

There has been a change in the itinerary. Due to restrictions placed on the Port of Venice, by the Venetian government, large cruise ships such as the Norwegian Pearl are no longer allowed to dock at the Port of Venice. Consequently, NCL has replaced Venice with the beautiful Italian city of Ravenna.

For those of you who wish to see Venice, after disembarkation in Trieste, you may decide to spend a day or so in Venice before flying home.

Call our agent, Jenny, for more information. (954-514-4257) or email her at YJQUERO@NCL.COM

Notre croisière Région 18 des îles grecques et de la côte dalmate (Croatie) se déroule bien. Un certain nombre de nos collègues membres de l'IPA ont déjà réservé leur chalet et attendent avec impatience cette escapade fantastique. N'oubliez pas que peu importe la section ou la région dont vous êtes membre, vous êtes les bienvenus sur notre croisière.

Les cabines vont des cabines intérieures très basiques (prix les plus bas) aux cabines extérieures avec hublots, cabines extérieures avec baies vitrées, cabines avec leur propre balcon privé et belles suites. Si vous réservez une cabine extérieure ou supérieure, vous bénéficierez également d'un choix de 4 inclusions supplémentaires telles qu'un bar ouvert, une connexion Wi-Fi gratuite, des crédits d'excursion à terre et plus encore.

Il y a eu un changement dans l'itinéraire. En raison des restrictions imposées au port de Venise par le gouvernement vénitien, les grands navires de croisière tels que le Norwegian Pearl ne sont plus autorisés à accoster au port de Venise. Par conséquent, NCL a remplacé Venise par la belle ville italienne de Ravenne.

Pour ceux d'entre vous qui souhaitent visiter Venise, après le débarquement à Trieste, vous pouvez décider de passer environ une journée à Venise avant de rentrer chez vous.

Appelez notre agent, Jenny, pour plus d'informations. (954-514-4257) ou envoyez-lui un e-mail à YJQUERO@NCL.COM



World Congress Update



World Congress 2023 was held in Athens, Greece from October 23-29, with representation from 66 countries. As of December 31, 2023, we have 368, 436 IPA members world wide.

The New IEB was elected:

President	Martin Hoffman/Austria
Secretary General	Joze Senica/Slovenia
Chairperson International Relations Commission	Oliver Hoffmann/Germany
Chairperson Professional Commission	Diego Trolese/Italy
Chairperson Socio-Cultural Commission	Christos Parginos/Greece
Head of Administration	Clive Wood/UK
Treasurer Finances	Michael Walsh/Ireland
Treasurer Social Affairs	Jean Paul Allet /Switzerland
Vice President	Michael Walsh/Ireland
New Internal Auditors	Fred Boyd/UK & Sofia Logaridou/Greece



There was another vote this year to continue the suspension of IPA Russia by one year until the 2024 World Congress in Ochrid, North Macedonia, September 17-22, 2024. The World Congress will be hosted:

- 2025 WC Poland
- 2026 WC Sri Lanka
- 2027 Belgrade, Serbia September 5-10.

Columbia and Krygysztan have gained full affiliation and are now IPA members.

There will be a New Women’s Development Symposium hosted at Gimborn.

YPOS 2024 will be in Vienna, Austria July 30-August 3.

The Arthur Troop Scholarship 2025 is open for Applications until March 31, 2024.

IPA Games 2024 will be hosted in Brasov, Romania May 19-24.

The following years will be:

- 2026 Poland
- 2028 Greece

45,255 Members participated in 867 IPA Sporting Events throughout the world. Romania held 90 events with 9000 participants and Israel held 108 events with 8500 participants.

Other upcoming IPA events:

2024 United Kingdom - Northumberland Sept 1-4 (Hosting Sections Conference)

To see more upcoming events go to www.ipa-international.org and look under Events.

There were 3683 Social events with 115,436 participants worldwide.

The international Facebook page has been seen by over 328,200 people.

Some International Social events initiatives include Children’s International Painting Competition, Video Competition, Photo Competition, Facebook Collector Groups, Section Walks and Hikes.

Special Recognition for one of our members, who received the Certificate of Honour IPA bronze award: Nicole Grandmont Special Recognition Award.

Mise à jour du Congrès mondial



Le Congrès mondial 2023 s'est tenu à Athènes, en Grèce, du 23 au 29 octobre, avec une représentation de 66 pays. Au 31 décembre 2023, nous comptons 368 436 membres de l'IPA dans le monde.

Le nouveau IEB a été élu :

Président	Martin Hoffman/Autriche
Secrétaire général	Joze Senica/Slovénie
Président de la Commission des relations internationales	Oliver Hoffmann/Allemagne
Président Commission Professionnelle	Diego Trolese/Italie
Président Commission socioculturelle	Christos Parginos/Grèce
Chef de l'administration	Clive Wood/Royaume-Uni
Trésorier Finances	Michael Walsh/Irlande
Trésorier Affaires Sociales	Jean Paul Allet /Suisse
Vice-président	Michael Walsh/Irlande
Nouveaux auditeurs internes	Fred Boyd/Royaume-Uni et Sofia Logaridou/Grèce



Il y a eu un autre vote cette année pour maintenir la suspension de l'IPA Russie d'un an jusqu'au Congrès mondial de 2024 à Ochrid, en Macédoine du Nord, du 17 au 22 septembre 2024. Le Congrès mondial aura lieu :

- Championnat du monde 2025 Pologne
- Championnat du monde 2026 Sri Lanka
- 2027 Belgrade, Serbie du 5 au 10 septembre.

La Colombie et le Krygysztan ont acquis une affiliation à part entière et sont désormais membres de l'IPA.

Un nouveau symposium sur le développement des femmes aura lieu à Gimborn.

YPOS 2024 aura lieu à Vienne, en Autriche, du 30 juillet au 3 août.

La bourse Arthur Troop 2025 est ouverte aux candidatures jusqu'au 31 mars 2024.

Les IPA Games 2024 se tiendront à Brasov, en Roumanie, du 19 au 24 mai.

Les années suivantes seront :

- 2026 Pologne
- 2028 Grèce

45 255 membres ont participé à 867 événements sportifs de l'IPA à travers le monde. La Roumanie a organisé 90 événements avec 9 000 participants et Israël a organisé 108 événements avec 8 500 participants.

Autres événements IPA à venir :

2024 Royaume-Uni - Northumberland 1er-4 septembre (accueil de la conférence des sections)

Pour voir plus d'événements à venir, rendez-vous sur www.ipa-international.org et regardez sous Événements.

Il y a eu 3 683 événements sociaux avec 115 436 participants dans le monde.

La page Facebook internationale a été consultée par plus de 328 200 personnes.

Certaines initiatives d'événements sociaux internationaux comprennent le concours international de peinture pour enfants, le concours vidéo, le concours de photos, les groupes de collectionneurs Facebook, les promenades et randonnées de section.

Reconnaissance spéciale pour l'une de nos membres, qui a reçu le certificat d'honneur bronze de l'IPA : Prix de reconnaissance spéciale Nicole Grandmont.



Editor's Note Note de l'éditeur



Happy 2024!

I am happy to report that the newsletter saw an increase in submissions this last quarter. I appreciate your continued support and dedication to archiving IPA Canada's history.

There are many great opportunities for IPA members right now. From travelling (check out the cruise organized by Region 18) to global activities (IPA Games in Romania) there is something for everyone. The time is now...become involved.

Have you recently recruited a member for IPA Canada? Who have you told about the benefits of belonging to this association? I challenge each reader to speak to an active or retired member and encourage their application. Association succession is our responsibility!

Please continue to document your IPA moments and send them my way – newslettereditor@ipa-canada.org.

Remain adventurous and friendly,

Tara

Bonne année 2024 !

Je suis heureux d'annoncer que le bulletin d'information a connu une augmentation des soumissions au cours du dernier trimestre. J'apprécie votre soutien continu et votre dévouement à l'archivage de l'histoire d'IPA Canada.

Il existe actuellement de nombreuses opportunités intéressantes pour les membres de l'IPA. Des voyages (découvrez la croisière organisée par la Région 18) aux activités mondiales (Jeux IPA en Roumanie), il y en a pour tous les goûts. Le moment est venu... de vous impliquer.

Avez-vous récemment recruté un membre pour l'IPA Canada? À qui avez-vous parlé des avantages d'appartenir à cette association? Je mets chaque lecteur au défi de parler à un membre actif ou retraité et j'encourage sa candidature. La relève associative est notre responsabilité !

Veuillez continuer à documenter vos moments IPA et à me les envoyer – newslettereditor@ipa-canada.org.

Restez aventureux et convivial,

Tara

National Supplies

<https://www.ipa-canada.org/nationalstore>

Find these items, and more, at the address above.



#80 (a)
Key Chain Cutter
Maple Leaf

\$0.60



#72
3" Metal Maple Leaf
Badge

\$10.00

Joseph Phillippe Gilles Deziel

January 22, 1960 ~ November 20, 2023

Region 9

Gilles passed on Monday, November 20, 2023, while travelling abroad at the age of 62.

Gilles Deziel joined the RCMP on January 31, 1986. Following recruit training in Regina he was posted to British Columbia where he was stationed in various locations including Nanaimo. Gilles served as RCMP spokesperson in Quebec during the 1990s and as the national RCMP spokesperson in HQ during the 2000s. He retired in 2020 and re-engaged as a Reserve Constable immediately following; a status he continued to serve in until his untimely passing.

Gilles was a member of IPA since 1999 and did extensive travel around the world. He was recognized internationally by the IPA community. He was a member of IPAC Region 9 BC Mainland & Yukon.

Remembered with respect and gratitude for his service.

Gilles est décédé le lundi 20 novembre 2023, alors qu'il était en voyage à l'étranger à l'âge de 62 ans.

Gilles Deziel s'est joint à la GRC le 31 janvier 1986. Après une formation de recrue à Regina, il a été affecté en Colombie-Britannique où il a été affecté à divers endroits, notamment à Nanaimo. Gilles a été porte-parole de la GRC au Québec dans les années 1990 et porte-parole national de la GRC au QG dans les années 2000. Il a pris sa retraite en 2020 et a été réengagé comme agent de réserve immédiatement après ; un statut qu'il a continué à exercer jusqu'à son décès prématuré.

Gilles était membre de l'IPA depuis 1999 et a beaucoup voyagé à travers le monde. Il a été reconnu internationalement par la communauté IPA. Il était membre de la région 9 de l'IAPC en Colombie-Britannique et au Yukon.

On se souvient de lui avec respect et gratitude pour son service.



National News

Informations nationales



ALL ABOARD! COME AND JOIN THE IPA CANADA REGION 18 CRUISE!

TO GRAB YOUR STATEROOM PLEASE CALL (954-514-4257) OR EMAIL (YJQUERO@NCL.COM) JENNY AND SAY "IPA CANADA REGION 18 CRUISE"

ONLY \$164 DEPOSIT PER PERSON AND THEY ARE REFUNDABLE

EACH STATEROOM WILL HAVE THE CHOICE TO PICK 3 TO 4 OPTIONS DEPENDING ON THE ROOM TYPE: UNLIMITED DRINKS, FREE SPECIALTY RESTAURANTS, SHORE EXCURSION CREDITS, ON BOARD CREDIT, OR FREE 300 MINUTES OF INTERNET



Day	Date	Time	Activity	Port of Call	Country
Wed	08/28/2024	10:00 PM	DEPART	PIRAEUS ATHENS	GREECE
Thu	08/29/2024	06:30 AM	ARRIVE-TENDER	SANTORINI ISLAND	GREECE
Thu	08/29/2024	10:00 PM	DEPART	SANTORINI ISLAND	GREECE
Fri	08/30/2024	06:30 AM	ARRIVE-DOCK	MYKONOS	GREECE
Fri	08/30/2024	05:00 PM	DEPART	MYKONOS	GREECE
Sat	08/31/2024	09:30 AM	ARRIVE-TENDER	ZAKYNTHOS	GREECE
Sat	08/31/2024	08:30 PM	DEPART	ZAKYNTHOS	GREECE
Sun	09/01/2024	08:30 AM	ARRIVE-DOCK	CORFU	GREECE
Sun	09/01/2024	05:00 PM	DEPART	CORFU	GREECE
Mon	09/02/2024	06:30 AM	ARRIVE-TENDER	KOTOR	MONTENEGRO
Mon	09/02/2024	05:00 PM	DEPART	KOTOR	MONTENEGRO
Tue	09/03/2024	06:30 AM	ARRIVE-DOCK	DUBROVNIK	CROATIA
Tue	09/03/2024	06:30 PM	DEPART	DUBROVNIK	CROATIA
Wed	09/04/2024	06:30 AM	ARRIVE-DOCK	SPLIT	CROATIA
Wed	09/04/2024	04:00 PM	DEPART	SPLIT	CROATIA
Thu	09/05/2024	06:30 AM	ARRIVE-TENDER	VENICE	ITALY
Thu	09/05/2024	11:00 PM	DEPART	VENICE	ITALY
Fri	09/06/2024	06:00 AM	ARRIVE-DOCK	VENICE (TRIESTE)	ITALY



Ideas or suggestions? Feedback on the Newsletter is always welcomed, and appreciated. Please direct all correspondence to the Editor at newslettereditor@ipa-canada.org

Idées ou suggestions? Les commentaires sur les bulletins d'information sont toujours les bienvenus et appréciés. Veuillez adresser toute la correspondance à l'éditeur à newslettereditor@ipa-canada.org